
Úřad vlády České republiky 
Odbor lidských práv a ochrany menšin  

 
 
 

Z Á P I S 
ze schůze Výboru pro Evropskou unii 

Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 
dne 25.08.2016 

Úřad vlády České republiky 

Přítomni / omluveni:  viz prezenční listina 

Schůzi Výboru pro Evropskou unii Rady vlády pro nestátní neziskové organizace (dále jen „Výbor“) 
řídil jeho předseda M. Kundrata. 

Program schůze: 

1) Zahájení a schválení programu 

2) Kontrola úkolů z minulé schůze 

3) Informační blok 

a) Aktuální informace o činnosti Rady vlády pro NNO, Výboru pro legislativu a financo-
vání a pracovních skupin ke Státní politice vůči NNO na léta 2015 – 2020, včetně do-
tačního programu Rady vlády pro NNO „Podpora kapacit celostátních mezioboro-
vých sítí NNO“ 

b) Informace o semináři o výzvě pro střešní NNO z Operačního programu Technická 
pomoc a dalších výzvách řídících orgánů pro střešní organizace NNO 

4) Stav implementace operačních programů z hlediska NNO (referují zástupci NNO v moni-
torovacích výborech operačních programů) 

5) Mapa zastoupení NNO v platformách pro problematiku Evropských strukturálních a in-
vestičních fondů pro programové období 2014 – 2020 (dokončení) 

6) Různé 

Ad 1) Zahájení a schválení programu 

Schůzi Výboru zahájil jeho předseda M. Kundrata a přivítal všechny přítomné. 

Ad 2) Kontrola úkolů z minulé schůze 

Kontrolu úkolů z minulé schůze Výboru provedla H. Frištenská. Konstatovala, že se jednalo o dva 
úkoly. Měla být doplněna další jména zástupců nestátních neziskových organizací (dále jen 
„NNO“) do přehledu, který zpracovává sekretariát Rady vlády pro NNO (dále jen „RVNNO“). Zá-
stupci NNO v monitorovacích výborech (dále jen „MV“) měli do 30.06.2016 zjistit, zda je v rámci 
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jednotlivých operačních programů (dále jen „OP“) umožněno partnerství s finanční spoluúčastí. 
První úkol by zajištěn a je na programu dnešní schůze. Druhý úkol plní zástupci NNO v MV. 

Ad 3) Informační blok 

Ad 3a) Aktuální informace o činnosti RVNNO, Výboru pro legislativu a financování a pra-
covních skupin ke Státní politice vůči NNO na léta 2015 – 2020, včetně dotačního programu 
RVNNO „Podpora kapacit celostátních mezioborových sítí NNO“ 

H. Frištenská uvedla, že poslední zasedání RVNNO se konalo dne 12.05.2016. RVNNO na něm 
schválila Hlavní oblasti státní dotační politiky vůči NNO pro rok 2017 a Výroční zprávu o činnosti 
RVNNO v roce 2015. Oba materiály již vláda projednala a jsou zveřejněny na webových stránkách 
RVNNO. Dotační program „Podpora kapacit celostátních mezioborových sítí NNO“ byl vyhlášen 
dne 29.07.2016. Termín pro předkládání žádostí je 30.09.2016. K realizaci Státní politiky vůči NNO 
na léta 2015 – 2020 byly kromě jiného zřízeny tři pracovní skupiny. Pracovní skupina pro firemní 
dárcovství bude jednat dne 13.09.2016. Bude projednána možnost zpracování analýzy firemního 
dárcovství. Pracovní skupina pro individuální dárcovství se sejde dne 15.09.2016 a rovněž se bude 
zabývat návrhem výzkumu individuálního dárcovství a dále získanými daty od Generálního finanč-
ního ředitelství. Pracovní skupina pro data o NNO se bude zabývat zejména možností výběrového 
šetření dobrovolnictví, které by realizoval Český statistický úřad. 

Ad 3) Informační blok 

Ad 3b) Informace o semináři o výzvě pro střešní NNO z OP Technická pomoc a dalších vý-
zvách řídících orgánů pro střešní organizace NNO 

H. Frištenská informovala přítomné o semináři, který se konal dne 29.06.2016 na Ministerstvu pro 
místní rozvoj. Podle jejího názoru nebude nijak složité formálním podmínkám výzvy vyhovět. Nej-
důležitější však bude dohodnout se s Národním orgánem pro koordinaci (dále jen „NOK“), aby 
konkrétní projekt doporučil k podpoře. H. Frištenská poté seznámila členy Výboru s obsahem e-
mailu od P. Volka, zástupce NNO v MV OP Technická pomoc, který se z dnešní schůze omluvil. 
P. Volek v tomto e-mailu referoval o aktuálním stavu výzvy pro střešní NNO. V současné době 
probíhají již bilaterální jednání jednotlivých žadatelů s NOK. První žádosti o podporu jsou očeká-
vány v září. 

J. Krist kritizoval výslednou podobu výzvy. Jedná se prý o obecný problém – na počátku je vždy 
dobrý nápad, potom dochází k průběžným změnám a ve finále jsou nespokojeni všichni – jak pří-
jemci, tak poskytovatel. 

H. Frištenská upřesnila, že se jedná se o podporu z OP Technická pomoc, proto se příjemci musí 
podílet na implementaci OP. K dotačnímu programu RVNNO „Podpora kapacit celostátních mezi-
oborových sítí NNO“ dodala, že se sekretariát RVNNO snažil podpořit ty aktivity, které ostatní po-
skytovatelé nepodporují. 

Ad 4) Stav implementace OP z hlediska NNO (referují zástupci NNO v MV OP) 

P. Francová (MV OP Lidské zdroje a zaměstnanost) informovala, že tento OP postupně končí 
a všechno funguje zcela v pořádku. 
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Y. Gaillyová (MV Integrovaný regionální OP) uvedla, že značný pokrok byl učiněn v oblasti sociál-
ního bydlení, zejména díky Š. Ripkovi. Y. Gaillyová upozornila, že NNO jsou při svých žádostech 
ve veliké konkurenci, především vůči státním subjektům, které disponují silným zázemím. 

J. Krist (MV OP ŽP apod.) uvedl, že v MV OP Doprava se chystá klíčové hlasování kvůli kauze 
EIA. Kritizoval výstupy OP Životní prostředí – prezentovány jsou hlavně údaje o tom, kolik se čer-
palo finančních prostředků, ale data o skutečných dopadech jsou tristní (např. čísla o poklesu emi-
sí CO2, zvýšení počtu obyvatel připojených k čistírnám odpadních vod atd.). J. Krist dále konstato-
val, že podle původních představ měl komunitně vedený místní rozvoj představovat malé projekty, 
které tak uvolní kapacity řídícím orgánům (dále jen „ŘO“) na velké projekty. Skutečnost je však 
jiná: o projektech stejně rozhodují a kontrolují je ŘO, ne místní akční skupiny (dále jen „MAS“). 
MAS si nesmí vytvářet vlastní pravidla – naopak, pravidla jsou pro MAS díky ŘO spíše přísnější. 
J. Krist upozornil, že v současné době z cca 180 MAS mají schválenou strategii jen dvě. 

H. Frištenská proto navrhla, aby zástupci NNO v MV sekretariátu RVNNO zaslali písemně soupis 
překážek, které brání NNO v efektivním čerpání pomoci z OP, aby o tom bylo možné dále jednat. 
M. Kundrata tento návrh podpořil. 

J. Hron (MV Integrovaný regionální OP) uvedl, že OP Výzkum, vývoj a vzdělávání ovládly školy. 
Pro NNO tam příliš prostoru v oblasti vzdělávání nezbývá. 

J. Bednářová (MV OP Zaměstnanost) konstatovala, že se posledního MV zúčastnila jako náhrad-
nice L. Ouředníčkové. Byla vyhlášena výzva č. 43, které se ovšem její organizace nemohla zú-
častnit, protože působí v sociálních službách. Pro NNO bude určena výzva č. 60. Od 01.10.2016 
nabude účinnosti novela zákona o veřejných zakázkách. Zatím však nejsou hotové prováděcí 
předpisy, J. Bednářová se proto obávala dalších zdržení. 

H. Frištenská konstatovala, že do Programového partnerství pro implementaci Prioritní osy 1 in-
vestiční priority 1.3 OP Zaměstnanost (dále jen „PROP“) je zapotřebí nového zástupce NNO, ŘO 
OP Zaměstnanost na to sekretariát RVNNO opakovaně upozorňuje. 

J. Kulich (MV OP Výzkum, vývoj a vzdělávání) uvedl, že další, dvoudenní schůze MV bude za mě-
síc. OP byl původně připraven jen na školní vzdělávání, nakonec se však do něj podařilo prosadit 
alespoň propojení formálního a neformálního vzdělávání. Od počátku roku bylo vyhlášeno několik 
výzev, v zásadě však jen na formální vzdělávání. Na počátku roku 2017 by však měla být vypsána 
výzva na propojení formálního a neformálního vzdělávání. 

H. Šilhánová konstatovala, že NOK provádí evaluaci partnerství. Existují k tomu fokusní skupiny, 
ona a J. Hron jsou členy jedné z nich. Požádala přítomné o spolupráci, popř. o podněty. H. Šilhá-
nová dále uvedla, že dnes se jedná o výzvě z OP Praha – pól růstu ČR na sociální bydlení. Není 
na to však alokováno příliš prostředků – v Praze má vzniknout jen jeden azylový dům. 

R. Haken přislíbil, že sekretariátu RVNNO pošle návrh stanoviska Evropského hospodářského 
a sociálního výboru k partnerství. Návrh stanoviska rozešle sekretariát RVNNO členům Výboru. 

Členům Výboru byl představen M. Mikeska, který by měl nahradit O. Paška v MV OP Podnikání 
a inovace pro konkurenceschopnost. M. Mikeska informoval, že posledního zasedání MV 
v Harrachově se již zúčastnil. 

H. Frištenská zdůraznila, že jedním z úkolů, plynoucích ze Státní politiky vůči NNO na léta 2015 – 
2020 je i zvýšení počtu NNO jako příjemců pomoci z OP. Zopakovala proto svůj návrh, aby byly 
sekretariátu zaslány informace o potížích NNO při čerpání pomoci. 
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J. Krist upozornil, že podobné problémy, jako mají při čerpání pomoci NNO, mají i malé a střední 
podniky, malé obce, živnostníci apod. Měli bychom tedy argumentovat i těmito subjekty, nejen 
NNO. 

H. Frištenská proto navrhla pozvat na příští schůzi zástupce Sdružení místních samospráv ČR 
a Asociace malých a středních podniků a živnostníků ČR. J. Krist přislíbil, že tuto záležitost před-
jedná s tajemníkem Sdružení místních samospráv ČR. 

Závěry: 

 Zástupci NNO v MV zašlou do 15.09.2016 sekretariátu RVNNO soupis překážek, kterým 
čelí NNO při čerpání pomoci z OP. Sekretariát RVNNO z podkladů zpracuje souhrnný 
materiál, se kterým seznámí NOK. 

 Na příští schůzi Výboru budou pozváni T. Chmela, tajemník Sdružení místních samo-
správ ČR, a K. Havlíček, předseda představenstva Asociace malých a středních podniků 
a živnostníků ČR. 

Ad 5) Mapa zastoupení NNO v platformách pro problematiku Evropských strukturálních 
a investičních fondů pro programové období 2014 – 2020 (dokončení) 

H. Frištenská uvedla, že kromě doplnění chybějících jmen v mapě zastoupení NNO je zapotřebí 
vybrat další tři zástupce NNO: je nutné nahradit O. Paška a L. Vokasovou, kteří rezignovali na své 
funkce členů MV OP Životní prostředí, a musí být nominován nový zástupce NNO do PROP. 
O. Pašek rezignoval i na členství v MV OP Podnikání a inovace pro konkurenceschopnost. V této 
funkci ho nahradí M. Mikeska. 

M. Kundrata navrhl, aby se členem MV OP Životní prostředí stal I. Kropáček, dosavadní náhradník 
O. Paška. Bude tedy nutné najít jeho náhradníka. L. Vokasová náhradníka neměla, potřebujeme 
tedy za ní nového člena i náhradníka. 

M. Horáková přislíbila, že chybějící jména vybere a navrhne sekretariátu RVNNO Zelený kruh. 

H. Frištenská navrhla, aby byla za RVNNO do PROP jmenována J. Bednářová a jako její náhrad-
ník P. Štern. 

J. Krist souhlasil, že zajistí jména zástupců Národní sítě MAS ČR ve všech platformách, v Národní 
stálé konferenci a v regionálních stálých konferencích. 

J. Hron slíbil, že sekretariátu RVNNO dodá jména zástupců NNO v Národní stálé konferenci 
a v regionálních stálých konferencích. 

Závěry: 

 Jako člen MV OP Podnikání a inovace pro konkurenceschopnost za RVNNO bude za 
O. Paška nominován M. Mikeska. 

 Jako člen MV OP Životní prostředí za RVNNO bude za O. Paška nominován jeho dosa-
vadní náhradník I. Kropáček. 

 Zástupce Zeleného kruhu zajistí výběr náhradníka I. Kropáčka a člena a náhradníka za 
L. Vokasovou v MV OP Životní prostředí. 



Úřad vlády České republiky 
Odbor lidských práv a ochrany menšin  

 
 

Stránka 5 (celkem 5) 

 Jako členka PROP bude za RVNNO nominována J. Bednářová a jako její náhradník 
P. Štern. 

 J. Krist zašle sekretariátu RVNNO jména zástupců Národní sítě MAS ČR ve všech plat-
formách pro implementaci OP, v Národní stálé konferenci a v regionálních stálých kon-
ferencích. 

 J. Hron zašle sekretariátu RVNNO jména zástupců NNO v Národní stálé konferenci 
a v regionálních stálých konferencích. 

Ad 6) Různé 

P. Francová informovala o novele zákona o zaměstnanosti, podle které nyní statutární zástupce 
organizace nemá nárok na podporu v nezaměstnanosti. 

H. Frištenská uvedla, že tuto záležitost projedná Výbor pro legislativu a financování. 

       RNDr. M. Kundrata, v.r. 
       předseda Výboru pro Evropskou unii 
          Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 

 


